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Onderwerp Obstakelverlichting windturbines

Geachte leden van het college,

In uw memo aan de raad ID 94, constateert u dat de rode verlichting van windmolens in de 
Wieringermeer weerstand oproept. In antwoord op politieke vragen (nummer PV-2009) , noemt u het 
zelfs “de bron van maatschappelijke weerstand tegen windparken”. 

U verwijst  verder in het memo,  naar de motie Moorlach.  Hierin wordt de regering gevraagd om binnen 
twee jaar de lichthinder van windmolens weg te nemen.

In reactie op deze motie verscheen een kamerbrief  van de staatssecretaris EZK op 18-8-2021 . Hierin 
wordt de verwachting uitgesproken dat het gebruik van naderingsdetectie op basis van radar verankerd 
wordt in de omgevingswet eind 2022 begin 2023. Overigens is deze vorm van detectie, succesvol 
toegepast in een pilot van windpark Súdwest-Fryslân. Naderingsdetectie kan nl. tot wet en regelgeving is 
vastgesteld worden toegepast in pilots.

Naast deze vorm van detectie bestaat ook die van op basis van transponders, toegepast als pilot in het 
windpark Krammer, en in Duitsland zelfs  vanaf 31-12-2022 verplicht.

In een mede door de gemeente Hollands Kroon  ondertekend  intentieverklaring  “Dark Sky 
Werelderfgoed Waddengebied” lezen we de constatering dat Nederland één van de landen is met de 
meeste lichtuitstoot en duisternis steeds zeldzamer wordt. Onderdeel van deze intentieverklaring is de 
inventarisatie van lichtbronnen rond de Waddenzee en het verkennen van mogelijkheden om de 
lichtuitstoot te verminderen. De tegenprestatie van de ondertekenaars bestaat uit het bepalen en 
uitvoeren van één of meerdere maatregelen ter versterking van de duisternis in en om het 
Waddengebied. 

In het licht van de bovenstaande constateringen zouden wij de volgende vragen willen stellen:

1. Wat vind het college dat het enerzijds het Dark Sky  Werelderfgoed Waddengebied  heeft 
ondertekend en anderzijds er nog steeds windturbines aanwezig zijn in Hollands Kroon die door 
de inwoners van de gemeente en die van gemeenten daaromheen incl. het wad,  worden 
beschouwd als grote bron van lichtvervuiling?

2. Zou het uitschakelen van permanent brandende obstakelverlichting van het windpark ook 
opgenomen kunnen worden in de reeks van maatregelen, in het door Hollands Kroon 
ondertekende intentieverklaring  Dark Sky Werelderfgoed Waddengebied?  

https://portal.ibabs.eu/ListEntry/View/5deef465-ecd1-4a6a-8b2c-0a290185bc8f?returnUrl=%2FListReport
https://hollandskroon.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/208b39b1-403d-4111-9838-0bfbfee26816
https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=&ved=2ahUKEwjovvON1uf8AhXVO-wKHfrIBFMQFnoECAkQAQ&url=https%3A%2F%2Fwww.tweedekamer.nl%2Fdownloads%2Fdocument%3Fid%3D03a8cbda-02b5-4691-a012-068ef9e59efa%26title%3DMotie%2520van%2520het%2520lid%2520Moorlag.pdf&usg=AOvVaw05CSFnc8z2U9TQTuhtn7-Y
https://www.google.com/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=&ved=2ahUKEwjovvON1uf8AhXVO-wKHfrIBFMQFnoECAkQAQ&url=https%3A%2F%2Fwww.tweedekamer.nl%2Fdownloads%2Fdocument%3Fid%3D03a8cbda-02b5-4691-a012-068ef9e59efa%26title%3DMotie%2520van%2520het%2520lid%2520Moorlag.pdf&usg=AOvVaw05CSFnc8z2U9TQTuhtn7-Y
https://www.rijksoverheid.nl/documenten/kamerstukken/2021/08/18/motie-moorlag-obstakelverlichting-windparken
https://rijkewaddenzee.nl/wp-content/uploads/2018/07/overzicht-maatregelen-lichtreductie-Waddengebied-1.pdf
https://rijkewaddenzee.nl/wp-content/uploads/2018/07/overzicht-maatregelen-lichtreductie-Waddengebied-1.pdf


3. In de loop de jaren  is ruime ervaring opgedaan op het gebied van naderingsdetectie van 
windturbines en daarmee samenhangende  obstakelverlichting. Voor ons ligt een grote opgave 
voor een energietransitie waarbij draagvlak van omwonenden van windparken van belang is.  Is 
het college bereid, om zich tot het uiterste te willen inspannen om de exploitanten van turbines 
op gemeentegrond,  er daartoe  bewegen om in navolging van andere windparken 
obstakelverlichting  aan te sluiten op een vliegtuigdetectiesysteem? 

 
4. Zo ja, wil het College dan kijken naar best practices elders in Nederland of Europa, waar de lichten 

wel aangaan op detectie.? 

5. Zou het college de gemeenteraad actief kunnen informeren over vorderingen en ontwikkelingen 
rond deze kwestie?

Met vriendelijke groet,

Pieter de Jong 
Fractie Onafhankelijk Hollands Kroon.


